
   Møde 7/2023 

Emne: 
Forretningsudvalgsmøde Viby Fællesråd 
 

Mødetidspunkt: 
Onsdag, d. 2023.08.29, kl. 16.30 

Sted: 
Kulturhus Viby 
Kirkestien 1 
8260 Viby J 
 

Møde nr.: 
2023.07 
 

Filnavn: 
2023.08.29, Referat 

Mødedeltagere: 
Anders Hvilsted (ah)  
Hans P. Mehlsen (hpm) 
Niels E. Andersen (nea) 
Michael Hytting (mwh) 
Svend Å. Petersen (såp) 
Alfred Andresen (aa) 
Lykke Lisa Garding (llg) 
 
Suppleanter: 
Annie Borchmann (ab) 
Steffen Sabroe (ss) 
 

 
danotec@danotec.dk 
mehlsen53@gmail.com 
nielserik.andersen@gmail.com 

mhytting@icloud.com 
svend_aage@forlagetolga.dk 
skibshund@hotmail.com 
lykkelisa.garding@gmail.com 
 
 
annieborchmann@gmail.com
steffensabroe2409@gmail.com 
 

Referat: 
Michael Hytting 
 

Udeblev: 
 

 
 

Afbud: 
 

 
 

Distribution: 
Det samlede forretningsudvalg 
 
Dagsorden: 
1. Godkendelse af dagsorden 

2. Referat fra sidste møde (06.27). Referatet er udsendt 

3. Vejnavnedebatten. Hvad mener vi? 

4. Lokalplan 1180, Viby Bakke. Kommentarer til slutresultatet. 

5. Lokalplan 1203 (Nyt stadion). Skal vi noget? (deadline 08.30). Vi har tidligere ytret os (Kommentarer af 

2022.12.14) 

6. Planer for Viby og Stautrup 

7. Tilbagemeldinger: Høringssvar Planstrategien (såp), Læserbrev (hpm), Workshop BRT Karen Blixens 

Boulevard 08.17 (aa, mwh), Kulturhus Viby (hpm, ah), Borgermøde Kongelunden 08.10 (hpm, såp), Byvangs 

Alle 08.21 (hpm/såp/ah) 

8. Øvrige tilbagemeldinger/noter: Cykelkampagnen, Viby idrætsforening arrangement 09.02, Borgerdrevet 

omstilling – Aarhus ser grønt, Biler i byen – Hvordan skal Aarhus se ud i fremtiden 

9. Kommende møde, herunder ny mødedato 

10. Eventuelt 
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Hpm bød velkommen til mødet og gik herefter over til den egentlige dagsorden. 
 
Punkt 6. Planer for Viby og Stautrup er tilføjet som ekstra punkt i forhold til den først udsendte dagsorden. 
 
Forslag om at invitere rådmanden på besøg igen, evt. sammen med f.eks. Viby Grundejerforening og andre. 
Der arbejdes videre med forslaget. 

hpm 
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 
Ingen kommentarer. 
 
Godkendt. 
 
Punkt 2: Referat fra sidste møde, d. 2023.06.27 
 
Referatet er ikke blevet placeret på hjemmesiden. 
Chr. Stærk er rykket. 
Efterfølgende er det placeret på hjemmesiden. 

mwh 
 
Kassereren rykker for faktura fra Chr. Stærk på arbejdet for Viby Fællesråd i første halvdel af 2023. 

nea 
 
Punkt 3: Vejnavnedebatten. Hvad mener vi? 
 
Ændre navnet på Grøndalsvej til Kurt Westergaards Vej blev diskuteret i forretningsudvalgsmødet. 
 
At benævne en vej efter Kurt Westergaard kan forretningsudvalget som sådan godt tilslutte sig, men om det skal 
være Grøndalsvej, der skal omdøbes eller om det skal være en helt ny vej der får navnet Kurt Westergaards Vej, 
var der ikke enighed om. 
 
Forretningsudvalget vil afvente hvad der ellers sker i sagen, men en beslutning fra Viby Fællesråd kunne være: 
 

• Ja, til en Kurt Westergaards Vej, men nej, til omdøbning af Grøndalsvej 
 
Punkt 4:  Lokalplan 1180, Viby Bakke. Kommentarer til slutresultatet 

 

De fleste partier i byrådet tiltrådte indstillingen af lkp. 1180 på byrådsmødet d. 2023.08.16, efter følgende 

bemærkninger/kommentarer: 

• Kommentarer/bemærkninger om de sandsynlige trafikale problemer og parkeringsforhold 

• Omløbstiderne på trafiksignalerne kan måske ændres 

• Uafklarede støjgener 

• Samlet plan for mobilitet bør foreligge 

• Lukning af Grøndalsvej er ikke løsningen 

 

Lokalplanen blev herefter vedtaget på byrådsmødet. 

 

Under dette punkt blev nævnt en henvendelse som hpm havde fået. Den omhandlede et brev fra et medlem af 

Viby Fællesråd omkring en evt. åbning af Ormslevvej. Selve åbningen af Ormslevvej var der ingen i 

forretningsudvalget der havde hørt noget om. 

Brevet/henvendelsen blev diskuteret og forretningsudvalget mener helt klart, at det understøtter ønsket om en 
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overordnet trafikal løsning i Viby J. Se endvidere bemærkningerne desangående under punkt 6 

hpm 

 

Punkt 5: Lokalplan 1203 (Nyt stadion). Skal vi noget? (deadline 08.30). Vi har tidligere ytret os 

(Kommentarer af 2022.12.14) 

 
Viby Fællesråd har tidligere ytret sig omkring et evt. nyt stadion. 
 
Henvendelsen dengang gik primært på de trafikale udfordringer i og omkring området. 
 
Der var enighed i forretningsudvalget om, at Viby Fællesråd ikke gør mere, end det der er gjort med tidligere 
fremsendte skrivelse/kommentarer. 
 
Punkt 6: Planer for Viby og Stautrup 
  
Der blev orienteret om en artikel i Viby-StautrupLIV d. 2023.08.26 om fremtidige byudviklingsområder i Viby og 
Stautrup. 
 
De mulige områder i artiklen understøtter kravet om en overordnet trafikal løsning for det sydlige Aarhus og især 
i Viby og Stautrup området. 
 
Her skal BRT busserne tænkes rigtig godt ind i områderne og projekterne. 
 
Et punkt på dagsordenen ved et muligt møde med rådmanden kunne være: 

• Ønske om en overordnet trafikal løsning for Viby/Stautrup-området, i det hele taget som tidligere nævnt 
det sydlige Aarhus. 

 
Punkt 7: Tilbagemeldinger: Høringssvar Planstrategien (såp), Læserbrev (hpm), Workshop BRT Karen 

Blixens Boulevard 08.17 (aa, mwh), Kulturhus Viby (hpm, ah), Borgermøde Kongelunden 08.10 (hpm, 

såp), Byvangs Alle 08.21 (hpm/såp/ah) 

 

Høringssvar omkring Planstrategien er afgivet, Viby Fællesråds høringssvar omhandlede primært overordnede 

synspunkter (helikopterperspektivet). 

såp 

 

Eventuelle specifikke kommentarer vedr. Planstrategien kan afgives og sendes på et senere tidspunkt. 

ah 

 

Formanden orienterede om en artikel i Din Avis, Aarhus om de trafikale situationer i Viby, udfærdiget af Jesper 

Kjeldsen og formanden. 

hpm. 

 

Orientering om denne artikel foranledigede følgende til et muligt punkt til dagsordenen på et kommende møde 

med rådmanden: 

• Krav om tidshorisonter for beslutninger og udførelse af kommende/foreslåede projekter 

hpm 

 

Der blev orienteret omkring linjeføringen og den eventuelle etablering af BRT-busserne og hvad workshoppen 

om samme på Karen Blixens Boulevard d. 2023.08.17 omfattede. 

 

Viby Fællesråd markerede sig med fællesrådets synspunkter omkring linjeføringen, problematikkerne 
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deromkring, parkeringspladser til passagererne og andre specifikke emner. 

aa/mwh 

 

Der har været afholdt generalforsamling i kulturhusets støttegruppe, 51 personer mødte op. 

 

Ellers blev der givet en generel orientering om økonomien i projektet og en event omkring biodiversitet lørdag, d. 

2023.09.02. 

ab 

 

Der var ikke rigtig noget nyt om Kongelunden, det havde mere karakter af et informationsmøde. 

 

På Byvangs Alle tyder det på, at det bliver en mindre bygning end først frygtet. Dette hjælper sikkert på 

skyggeforholdene og de gener det kan give for de omkringboende. 

 

Byggestilen bliver den samme som den bygning, der er lavet ud mod Skanderborgvej, derved opnås der en grad 

af ensartethed. 

 

Punkt 8: Øvrige tilbagemeldinger/noter: Cykelkampagnen, Viby idrætsforening arrangement 09.02, 

Borgerdrevet omstilling – Aarhus ser grønt, Biler i byen – Hvordan skal Aarhus se ud i fremtiden 

 

Fællesrådet stiller med en repræsentant til mødet om cykelkampagnen d. 2023.09.13 for at bakke op om 

eventet. 

såp/hpm 

 
Viby Fællesråd har valgt at takke nej tak til idrætsforeningens arrangement d. 2023.09.02. 
 
Hvis der er nogen i forretningsudvalget, der har tid, lyst og lejlighed, er der mulighed for at deltage i mødet om 
”Borgerdrevet omstilling – Aarhus ser grønt”. 
 
Materiale og indbydelse er tidligere fremsendt til forretningsudvalgets medlemmer. 

hpm 
 
Der er ikke hørt noget til eller modtaget yderligere materiale om ”Hvordan skal Aarhus se ud i fremtiden”. 
 
Punkt 9: Kommende møder, herunder ny mødedato 
 
Møde med rådmanden arrangeres af hpm. 

hpm 
 
Næste møde i forretningsudvalget: 
Onsdag, d. 2023.09.27, kl. 16.30 
Viby Kulturhus, Kirkestien 1, 8260 Viby J 
 
Bemærk venligst - tid og sted kan blive ændret. 
 
Punkt 10: Eventuelt 
 
Et overordnet forslag til emner på et møde med rådmanden skal med som punkt på næste 
forretningsudvalgsmøde. Se foreslåede muligheder under punkt 6 og 7. 

hpm 
 
Orientering om observationer ved aa omkring bl.a. ledige boliger m.m. tages med som et punkt på næste 
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forretningsudvalgsmøde. 
hpm  

 
Viby Fællesråd har ikke modtaget tilskud fra Aarhus Kommune endnu, selv om det er bevilget. 

nea 
 
 
Suppleanterne vil gerne have tilsendt det samme materiale som resten af forretningsudvalget får tilsendt. 

hpm 
 
Ellers ingenting. 
 
Mødet hævet kl. ca. 18.30. 
 


